
Protokół  Nr X/2011 
 

z X sesji  Rady Gminy Mieścisko w dniu 26 października 2011 r. w godz.12.00 do 15.15  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

 W dniu dzisiejszym Rada Gminy Mieścisko zebrała się na godzinę przed sesją celem 
zaopiniowania ceny 1 decytony żyta do podatku rolnego na 2012 rok. 
Posiedzenie Rady otworzyła Przewodnicząca Rady – P,.Elzbieta Kapczyńska witając kolejno: 
- radnych Rady Gminy Mieścisko 
- Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, 
- Skarbnika Gminy – P.Teresę Samarzewska 
- Inspektora ds. wymiaru podatków i opłat lokalnych – P.Annę Kaźmierczak 
- Inspektora ds. obsługi organów gminy – P.Wiesławę Kujawa 
Poczym przedstawiła cel wcześniejszego spotkania Rady Gminy. 
Z kolei udzieliła głosu P.Annie Kaźmierczak – inspektor ds. wymiaru podatków i opłat 
lokalnych w Urzędzie Gminy. 
W dniu wczorajszym ukazał się w Monitorze Polskim Komunikat Prezesa GUS określający 
wysokość ceny skupu żyta za 3 kwartały bieżącego roku, która wynosi 74,18 zł za 1 decytonę 
……………….. 
Propozycja P.Wójta do podatku rolnego to obniżenie tej ceny do kwoty 56 zł za 1 decytonę. 
Byłby to wzrost 20 zł od uchwalonej decytony w 2011 roku. 
Radnym zostały przedłożone propozycje wyliczenia podatku rolnego na 2012 rok z podziałem 
na osoby fizyczne i prawne z zaznaczeniem wysokości ulg i zwolnień na 2012 rok, która u 
osób fizycznych wynosi 9.5%, z kolei u osób prawnych – 38%, o co umniejszą się dochody z 
podatku rolnego do budżetu. 
Ponadto przedłożono radnym zestawienie przykładowych wyliczeń  podatku rolnego przy 
gospodarstwie 5 ha, 10, 15 aż do 100 ha. 
- Skarbnik Gminy – poinformowała, że Urząd Gminy posiada pozytywną opinię 
Wielkopolskiej Izby Rolniczej w sprawie propozycji 1 decytony w wysokości …. do podatku 
rolnego na 2012 rok. 
Jednocześnie Skarbnik Gminy podała uchwalone stawki 1 decytony żyta do podatku rolnego 
w gminach ościennych:: 
Wapno – 59 zł; Damasławek – 60 zł;, Gmina Wągrowiec – 70 zł; Gołańcz – 74,18 zł; 
- Przewodnicząca Rady – wskazała, że propozycja Wójta  … jest to bardzo rozsądna kwota, 
obniżając o 25% od ceny maksymalnej; 
- radny Kuryłowicz – „to będzie wzrost podatku przy 20 ha przeliczeniowych 1.000 zł w 
stosunku do roku poprzedniego. Wyżej nie może być. Ja zbieram plon mniejszy niż na III, IV 
klasie ziemi” 
- radny Hoffmann – „uważam, że proponowana przez P.Wójta stawka to propozycja 
wyważona, uczciwa”; 
- radna Martyńska – „propozycja P.Wójta jest do przyjęcia. Mamy mniej hektarów 
przeliczeniowych. Zważywszy na cenę żyta możnaby tę stawkę przyjąć” 
- radny Graczyk – „nasza gmina ma strefę podatkowa I, podobnie jak Wapno, Damasławek, 
gminy mające lepszą ziemię. Ja już kiedyś mówiłem, że gmina nasza powinna mieć II strefę 
odnośnie zasobów gruntów, gdyż to bardzo rzutuje na powierzchnię hektarów 
przeliczeniowych”; 
- radny Serafiński – „coraz więcej rolników bierze kredyt, coraz więcej jest zadłużeń. 
Niektóre gospodarstwa na pewno odczują podwyżkę. Są też właściciele gospodarstw, dla 
których ziemia nie jest głównym dochodem, a najwięcej krzyczą. Wolałbym żeby ta cena była 
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niższa. W gospodarstwach generują się olbrzymie koszty. Będą dopłaty, a już rosną ceny 
benzyny, nawozów”; 
- radny Witucki – „nie jestem rolnikiem, a podatek rolny płacę. Mamy inwestycje. Szkoda, że 
to nie było brane pod uwagę jak był wzrost podatków o 4,2%.. Trzebaby się przyjrzeć ulgom 
u osób prawnych tj.38%”; 
- Wójt – „jest to ulga inwestycyjna. Jeśli podatnik spełnia warunki, to zgodnie z ustawą 
należy mu się ulga inwestycyjna”; 
- radny Witucki – „jest to znacząca podwyżka podatku rolnego. Ile zyska gmina na podwyżce 
podatku od nieruchomości, a ile na podatku rolnym ? Przy opracowywaniu projektu budżetu 
uważałbym żeby te środki z podatku rolnego skierować na wsie”; 
- radny Rojewski – „żyto będzie jeszcze droższe, bo żyta nie ma. Co będzie jak my rolnikom 
jeszcze podwyższymy podatek rolny ? Ludzie patrzą ile podwyższamy”; 
- Wójt – „jeśli żyto będzie po 1.300 zł to może tak być, że ta stawka będzie wyższa”; 
- Skarbnik – wyjaśniła, że utrata podatku rolnego z tytułu obniżki wynosić będzie  279.805 zł. 
- radny Graczyk – „nie  mówi się o pomocy, którą rolnicy mieli dostać z tytułu upraw 
dotkniętych przymrozkami”; 
- Wójt – „podwyżkę decytony do podatku rolnego sygnalizowałem na komisjach. Musimy 
podejść do tego ze zrozumieniem bo to jest nasz dochód. Energia podrożeje. Nikt się nam nie 
pyta. Podatek rolny wrzuca się samorządom żeby się poróżniły. To jest tylko 2% wydatków 
rolnika. Dlatego trzeba zacząć myśleć o alternatywnych źródłach dochodów w 
gospodarstwie”; 
- radny Serafiński – „niektóre osoby mają pretensje, ze niektórym umarza się podatek, a mają 
dochody”; 
- radny Rojewski – „ludzie mówią, dlaczego ten, dlaczego tamten ? Proponuję żeby wykaz 
osób którym umorzono podatki wywiesić na tablicach we wsiach, skąd pochodzą te osoby”; 
Wracając do  ceny żyta do podatku – czy nie podnieść do 50 zł, jeśli wzrost podatku od 
nieruchomości był o 4,2 ?” 
- Wójt – „w 20… roku 11 osobom fizycznym przesuwałem termin płatności podatku i 
każdorazowo będę przesuwał temu kto do mnie napisze wniosek bo ja wtedy mogę przesunąć 
termin płatności”; W roku 2011 umorzyłem podatku na kwotę 20.000 zł, z czego 4 tys.zł jest 
umorzeń z urzędu. tylko 8 tys.zł umorzyłem kapitału, a pozostała kwota to odsetki”; 
- radny Rodzewicz – „stosowany zapis przy umorzeniach podatku „ze względu na ważny 
interes podatnika” – jest to bardzo ogólny zapis, a możnaby napisać np. „ze względu na 
inwestycje”, „ze względu na zatrudnienie pracownika”. Pod ważny interes podatnika moim 
zdaniem  wszystko możemy ująć. Takie szersze wyjaśnienie ucięłoby dyskusje”; 
- P.Kaźmierczak – „w wykazach, które gmina ma obowiązek wywieszać na tablicy przyczyny 
umorzeń – to zapisy wynikające z Ordynacji Podatkowej. Interes podatnika, nie może godzić 
w interes publiczny”; Ulgi inwestycyjne udzielane SA tylko na podstawie ustawy o podatku 
rolnym”; 
- radny Kuryłowicz – „gdyby wzrost ceny żyta szedł w parze ze wzrostem plonów”; 
- radna Kapczyńska – „jesteśmy radnymi i musimy patrzeć na całą gminę”; 
- radny Rodzewicz  - zapytał czy ten wzrost podatku będzie służył rozwojowi gminy ?” 
- radna Kapczyńska – „o rozwoju gminy świadczy kompleks sportowy „ORLIK”, z którym 
wiążą się koszty jego utrzymania. Rozpoczęła się budowa gazociągu w Mieścisku”; 
- radny Graczyk – „dlaczego Prezes GUS nie podał jakie były zbiory na terenie gminy 50%, 
30% ?” 
Kończąc dyskusję Przewodnicząca Rady podała propozycję ceny skupu 1 decytony do 
podatku rolnego pod głosowanie: 
- za stawka 56 zł – opowiedziało się 3 radnych 
- za stawką 50 zł – 1 radny 
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Pozostali radni nie zajęli stanowiska co do wysokości 1 decytony, pozostawiając decyzję na 
sesję. 
Z kolei Wójt Gminy poinformował Radę o wprowadzeniu do projektu uchwały w sprawie 
zmiany studium ……. będącej przedmiotem obrad dzisiejszej sesji dodatkowo działek 
biegnących od firmy de HEUS tj. obwodnicy przy byłych PGR-ach (droga Gołaszewo-
Gniezno).Zmiana ta pojawiła się po wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 
Radni wniosek Wójta o uzupełnienie projektu uchwały przyjęli bez uwag. 
Na tym wyczerpano posiedzenie Rady. 
O godz.12.00 rozpoczęła się X sesja Rady Gminy. 
X sesję otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała: 
- radnych Rady Gminy, 
- Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, 
- pracowników administracji samorządowej, 
- sołtysów wsi, 
- kierowników jednostek organizacyjnych, 
- lekarza Weterynarii w Wągrowcu – P.Przemysława Bryma, 
- wszystkich zaproszonych gości, uczestników dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że na 15 radnych Rady Gminy, na sesji 
obecnych jest 15, co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia 
obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad X sesji Rady Gminy, jaki radni i 
goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedstawionego porządku obrad Wójt wnioskował o wprowadzenie następujących zmian: 
Ø wykreślenie w poz.12.5 – projektu uchwały w sprawie formularzy …., gdyż do tej 

pory jeszcze nie ma podpisanej zmiany ustawy o podatkach i opłatach lokalnych; 
Ø wprowadzenie do porządku projektu uchwały w sprawie zmiany statutu Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Mieścisku dotyczącej wyznaczenia Zastępcy Kierownika OPS 
podczas jego nieobecności; 

Innych zmian nie zgłoszono. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała propozycje Wójta kolejno pod 
głosowanie: 
- o wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały pod poz.12.5. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie zdecydowali o wykreśleniu z porządku obrad sesji 
projektu uchwały Nr 12.5 w sprawie formularzy ….; 
- wprowadzenie w miejsce wykreślonej uchwały projektu kolejnej w sprawie zmiany 
statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie zdecydowali o wprowadzeniu do porządku obrad w/w 
uchwały. 
Porządek obrad X sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 
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1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad X sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 
zmian. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Zapytania sołtysów. 

7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy za poprzedni rok szkolny, w 
tym o wynikach sprawdzianów i egzaminu w szkołach podstawowych i gimnazjum. 

11. Wystąpienie  Powiatowego Lekarza Weterynarii. 

12. Podjęcie uchwał: 

12.1. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 

12.2. w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej i wyznaczenia inkasentów, 

12.3. w sprawie obniżenia ceny skupu 1 decytony żyta do podatku  rolnego, 

12.4. w sprawie ustalenia podatku od środków transportowych, 

12.5. w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku, 

12.6. w sprawie wniesienia do Międzygminnego Składowiska Odpadów  

           Komunalnych Sp. z o.o wkładu pieniężnego, 
 
12.7.   w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok, 

             12.8.  w sprawie nadania nazw ulic we wsi Popowo Kościelne, 
 

12.9 .   w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań  
            i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Mieścisko, 
 
12.10. w sprawie zmiany uchwały Nr IV/36/2003 Rady Gminy Mieścisko z dnia  
           20 lutego 2003 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych   
           wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy, 
 

12.11. w sprawie „Programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami   
           pozarządowymi  oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  
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           publicznego na rok  2012”. 
           

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
14. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
 
15.Wolne głosy i wnioski. 
 
16. Zakończenie. 

 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 
biurze Rady Gminy i nikt do niego nie wniósł uwag. W związku z powyższym 
wnioskowała o jego przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz –„kilka razy o tym mówiłem, ale teraz 2 mieszkańców ze mną 
rozmawiało i sprawie studzienek w jezdni przez Mieścisko. Te 2 studzienki od rynku koło 
P.Wesołowskiego i Kubisza tam jest ponad 10 cm zapadnięte. Jak jadą TIR-y, a 
szczególnie te „blaszaki”, czy puste to jak w to walnie, szczególnie w nocy, to wszystko 
chodzi. Studzienki zapadły się i trzeba to wziąć wyrównać”; 
- radny Szudrowicz – „na przepuście drogowym, gdzie biegnie teren zieleni od stawku na 
drugą stronę, w miejscu gdzie wczoraj była awaria sam w tę dziurę wpadłem. Tam jest 
duża wyrwa i łatwo mogą do niej wpaść bawiące się tam dzieci”; 
- radny Rojewski – „chodzi o chodnik na ul.Nowej w Mieścisku przy wulkanizacji. 
Dzisiaj jadąc widzę idzie pani chodnikiem z wózkiem, kończy się ten dobry chodnik i od 
razu wchodzi na asfalt. Nie jest to pierwszy przypadek. Po prostu tak są płytki ustawione, 
że nie jest się w stanie normalnie iść pieszo, a co dopiero z wózkiem. Gdyby była taka 
możliwość to możnaby tam spróbować naprawić”; 
- radny Klinger – „w imieniu młodzieży, która zgłosiła się do mnie w sprawie przystanku 
autobusowego na ul.Kolejowej. Tam połowa przystanku nie ma zadaszenia, jacyś wandale 
wyrwali płyty. Jak pada deszcze, nie mają gdzie się schować. Jeśłi możnaby prosić o 
interwencję w tej sprawie” 
- radna Kapczyńska – zapytała jaki jest stan gazyfikacji w Mieścisku ? 
- radny Wojtyszyn – „w Piastowicach budowany jest główny punkt zasilania i tam była 
tylko droga utwardzona żużlem, czy szlaką. Jest ona dosyć rozjechana. Czy ta firma, która 
tam buduje będzie zobowiązana do naprawy tej drogi  ?” 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Nawrocki – sołtys wsi Nieświastowice: 
1) w Nieświastowicach koło klubu nie świeci lampa i lecą iskry; 
2) „rolnik z Pląskowa  P.Hagdan kupił ziemię w Jaroszewie i tak podorał pobocze, że przy 
samej drodze jest”; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia – prosił o połatanie jeszcze przed zimą dziur na drogach 
gminnych i powiatowych oraz naprawę oświetlenia; 
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Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 
- jeśli chodzi o lampę w Nieświastowicach – „to zaraz zlecę naprawę”; 
- droga podorana – „ta droga to jest problem nie od dzisiaj. Tamci ludzie nie potrafią jak 
tylko bronami, czy pługiem przejechać przez drogę. Wezwiemy tych ludzi, podobnie w 
sprawie zniszczenia znaków geodezyjnych”; 
- dziury – „łatają wszyscy. Postaramy się to zrobić”; 
- naprawa oświetlenia – „ten przegląd trwale nie mogą zrobić znowu tak, że tydzień będą 
na naszej gminie. To przesuwa się w czasie. Do dzisiaj też nie jest załatwiona sprawa 
wymiany żarówek bo przesuwa się cały proces przejęcia przez ENEOS od ENEI. To co 
będziemy mogli zrobić to zrobimy”; 
- P.Tańska – sołtys wsi Zbietka – zgłosiła wniosek do radnego powiatowego w imieniu 
mieszkańców wsi Zbietka mieszkających przy głównej drodze o  postawienie tablicy z 
nazwą miejscowości Zbietka. Tam nie ma żadnego znaku, że jest Zbietka. Jest znak, 
drogowskaz do Zbietki – do wsi, a przy szosie nie ma tablicy Zbietka. Jak pogotowie 
jedzie, to wjeżdżają do wioski, a nie szukają przy szosie, bo nie ma oznakowania”; 
Odpowiedzi na pytanie P.Sołtys udzielił Wójt Gminy – „tabliczki muszą być tak jak na 
Rudzie, np. Zbietka 21 i trzeba to uzgodnić. Zbietka jest odległa od drogi wojewódzkiej. 
Droga wojewódzka ma swoje oznakowanie i to oznakowanie żeby zmienić musi być 
powołany zespół wojewódzki itd.. Łatwiejszą rzeczą jest postawienie tabliczki, np. 
Zbietka nr 12 itd., które są z białą tabliczką na kołku, a nie szukać zmiany poprzez 
zaangażowanie dużego zespołu ludzi, zmiany oznakowania, itd. To tak nic nie da, bo jest 
granica gminy. Wezmę to pod uwagę żeby była informacja”; 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy przedstawił informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
Ponadto odczytał odpowiedź Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich – Oddział w 
Gnieźnie zgłoszone przez radnych i sołtysów. Poza tym odczytał odpowiedź o 
zakwalifikowaniu wniosków złożonych przez gminę Mieścisko w ramach Leadera Plus. 
(Informacja Wójta stanowi załącznik Nr  4  do protokołu). 

 
     Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym: 
- od 5 do 7.10.br – uczestniczyła w konferencji na temat „Rola Przewodniczącego Rady 
Gminy i Powiatu w tworzeniu i uchwalaniu budżetu na rok 2012” oraz w szkoleniu na temat: 
”Przyjmowania i rozpatrywania skarg na działalność organów gminy”;  
- 13.10.br – w spotkaniu z nauczycielami i pracownikami oświaty z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej; 
- 14.10.br – w uroczystości z okazji Dnia Seniora w Mieścisku; 
- 17.10.br – we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady; 
- od 18 do 21.10.br – w Europejskim Kongresie Gmin Wiejskich R.P; 
- 21.10.br – udział w uroczystości X-lecia założenia Wągrowieckiej Oficyny Wydawniczej w 
czasie której została wręczona nagroda Głosu Wągrowieckiego „Złoty Liść-2011”; 
- 22.10.br – w otwarciu kompleksu sportowego „Moje Boisko ORLIK 2012”;W tym miejscu 
podziękowała w imieniu radnych P.Wójtowi, że udało się zrealizować w terminie to poważne 
zadanie inwestycyjne, które na pewno będzie dawało dużo radości dzieciom, młodzieży i 
dorosłym; 
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- 23.10.br – na zaproszenie Zarządu Stowarzyszenia Pomocy Uczniom im. Jana Pawła II 
udział w uroczystości „Wspomnienie o błogosławionym Janie Pawle II.W czasie uroczystości 
zostały wręczone akty przyznawania stypendiów dla uczniów oraz nagrody laureatom 
konkursu wiedzy o Janie Pawle II; 
 
Adn.9 
 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informację ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym .Komisje od ostatniej sesji odbyły 1 wspólne posiedzenie na temat 
zaopiniowania materiałów na najbliższą sesję Rady Gminy. 
 
Adn. 10 
 
Informację o stanie realizacji zadań oświatowych gminy za poprzedni rok szkolny, w tym o 
wynikach sprawdzianów i egzaminu w szkołach podstawowych i gimnazjum przedstawiła 
P.Mariola Czelna – Inspektor ds. oświaty, kultury fizycznej i turystyki w Urzędzie Gminy. 
Z uwagi, że informacja była szczegółowo przedstawiona w formie prezentacji na wspólnym 
posiedzeniu Komisji, na sesji skoncentrowała się na najważniejszych punktach dot. sytuacji 
oświatowej. W kwestii wyników testów i egzaminu, które stanowią załączniki do w/w 
informacji była możliwość zadawania pytań pod adresem obecnych na sesji dyrektorów. 
Nikt z radnych, ani zaproszonych gości do przedstawionej informacji, ani wyników testu i 
sprawdzianów nie zgłosił zapytań. 
(Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy za poprzedni rok szkolny, w tym o 
wynikach sprawdzianów i egzaminu w szkołach podstawowych i gimnazjum stanowi 
załącznik Nr 5 do protokołu). 
 
Adn. 11 
 
 Na sesji zabrał głos zaproszony przedstawiciel Powiatowego Inspektoratu Weterynarii 
w Wągrowcu – lekarz weterynarii – P.Tomasz Brym, który zapoznał zebranych z 
„Wymaganiami weterynaryjnymi przy produkcji mięsa przeznaczonego na użytek własny” 
wynikającymi z Rozporządzenia Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 21 października 
2010 r. 
Nową rzeczą, która jest w tym Rozporządzeniu, że zwierzęta z których ma być uzyskiwane 
mięso na użytek własny niekoniecznie muszą być zabijane w gospodarstwie pochodzenia. 
Rozporządzenie wprowadza pojęcie „gospodarstwa ubijające dla innych gospodarstw, który 
ma lepsze warunki higieniczne do uboju niż właściciel. Ciekawostką jest, że na terenie 
powiatu wągrowieckiego nie ma żadnego podmiotu, który działałby legalnie. 
Zgodnie z w/w Rozporządzeniem o zamiarze przeprowadzenia uboju w celu pozyskania 
mięsa na użytek własny należy powiadomić Powiatowego Lekarza Weterynarii za 
pośrednictwem urzędowego lekarza weterynarii wyznaczonego do badania mięsa. Na terenie 
gminy Mieścisko jest Pani dr Latuszek. 
Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa zgodnie z ustaleniami zawartymi w lipcu 
2011 r. z Głównym Lekarzem Weterynarii będzie informować Powiatowy Inspektorat 
Weterynarii o ubojach zwierząt na użytek własny. W przypadku nie zgłoszenia do PLW uboju 
zwierzęcia, jego posiadaczowi grozi kara pieniężna w wysokości od 100 do 2.000 zł.; 
Lekarz weterynarii poinformował o wejściu w życie rygorystycznych przepisów dotyczących 
choroby BSE i  związanych z ubojem obowiązków. 
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Adn. 12 – Podjęcie uchwał 
 
- w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Prezes. Wskaźnik cen 
towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu br. w stosunku do I półrocza 2010 r. 
ogłoszony w komunikacie Prezesa GUS z dnia 13 lipca br. wyniósł 104,2%. Była to delegacja 
aby podatki z roku 2010 wzrosły o 4,2%. 
Rada na wspólnym posiedzeniu Komisji zastosowała w/w wskaźnik wzrostu cen towarów i 
usług konsumpcyjnych do podatków na rok 2012. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania projektu 
uchwały wcześniej informując, że radni mają projekt uchwały w wersji papierowej, a 
pozostali uczestnicy sesji mają wersję elektroniczną. 
Uchwała w sprawie  określenia stawek podatku od nieruchomości została podjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik Nr  6 do protokołu. 
 
- w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej i wyznaczenia inkasentów.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 
Projekt uchwały uwzględnia proponowaną dzienną stawkę opłaty targowej na terenie gminy 
w wysokości 20 zł. W roku ubiegłym stawka opłaty targowej wynosiła 26 zł .Propozycja 
Wójta i Komisji jest 20 zł. Maksymalna stawka wynosi  728,64 zł. Nowością w projekcie 
uchwały jest to, że wyznacza się na inkasentów osoby z imienia i nazwiska. Są to sołtysi, za 
wyjątkiem Mieściska, gdzie inkasentem jest P.Marzena Szypura – pracownik Biblioteki. 
Do projektu uchwały zgłoszono zapytania: 
- radny Rojewski – „coraz częściej po wsiach jeżdżą samochody z mięsem, chlebem, paszą. 
W jaki sposób pobierać opłatę, jak on powie, że już zapłacił. Jak traktować tych co 
przejeżdżają samochodem – mają swoje m2 na kółkach, a tych co rozstawiają stragany. To się 
mierzy równą miarą”; 
- Wójt – „w uchwale jest napisane, że opłata dzienna wynosi 20 zł. Jeśli zapłacił np. 
w Żabiczynie, a pojedzie do innych wsi w gminie Mieścisko, musi okazać się dowodem, że 
już zapłacił. Dzisiaj jeszcze nie rozstrzygaliśmy kwestii metrażu. Chcemy tą opłatą 
przyzwyczaić z jednej strony osoby, które handlują, a inne co mają sklep – muszą zapłacić 
podatek. Jest też kwestia tego przypilnowania.50% opłaty jest dla inkasenta. Myślę, że jest to 
bardziej symboliczna opłata, niż jakieś dochody, poczucia obowiązku opłaty od handlu”; 
- radny Rojewski – „jeśli ktoś nie będzie chciał zapłacić, co inkasent ma zrobić?” 
- Wójt – „spisuje się numer rejestracyjny i dzwoni na Policje, bo to jest uchwałą Rady Gminy. 
Gdyby ktoś nie chciał płacić, to oprócz mandatu wszczynamy  postępowanie administracyjno-
skarbowe”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 7 
do protokołu. 
 
- w sprawie  obniżenia ceny skupu 1 decytony żyta do podatku rolnego 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że podstawą do naliczenia podatku rolnego jest ogłoszona średnia 
cena skupu żyta za okres 3 kwartałów b.r. Ta średnia cena skupu żyta za okres 3 kwartałów 
bieżącego roku została opublikowana w Komunikacie Prezesa GUS z dnia 19.10.br i wynosi 
74,18 zł za 1 decytonę. Propozycja P.Wójta jest obniżenie tej kwoty do 56 zł. P. Wójt 
wystąpił do Wielkopolskiej Izby Rolniczej  o opinię, która Postanowieniem Nr 2/2011 w 
sprawie projektu obniżenia stawki podatku rolnego na 2012 rok wydała opinię pozytywną. 
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- Przewodnicząca Rady poinformowała, że radni wyrazili swoje opinie na temat stawki żyta 
do podatku rolnego na 2012 spotykając się w tym celu godzinę przed sesją stąd zdecydowała 
o podjęciu uchwały poddając pod głosowanie cenę 1 decytony żyta zaproponowaną przez 
Wójta tj.56 zł. 
W wyniku głosowania: 14 radnych głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu. 
Uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu 1 decytony żyta do podatku rolnego została 
przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr  8 do protokołu. 
 
- w sprawie ustalenia podatku od środków transportowych. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że przy podwyżce stawek podatku od środków transportowych 
uwzględniono wzrost 4,2% podobnie jak przy podatku od nieruchomości. W Monitorze 
Polskim Nr 95 ukazało się obwieszczenie Ministra Finansów odnośnie minimalnych stawek w 
podatku od środków transportowych w 2012 roku. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podatku od 
środków transportowych w wersji zaprezentowanej na prezentacji. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwałą została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
- w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Mieścisku. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy informując, że zmiana wiąże się z 
wprowadzeniem w statucie Ośrodka Pomocy Społecznej zastępcy Kierownika OPS w razie 
nieobecności Pani Kierownik. Aktualnie Pani Kierownik jest chora. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 10 
do protokołu. 
 
- w sprawie wniesienia do Międzygminnego Składowiska Odpadów Komunalnych Sp. z o.o 
wkładu pieniężnego. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie, 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr  11 
do protokołu. 
 
- w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok 
Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu 
Komisji. 
Do przedstawionego projektu Wójt dodatkowo wnosi autopoprawkę w wyniku której 
dokonuje się zwiększenia dochodów i wydatków o kwotę  42.310 zł. 
Dotyczy ona min: 
- zwiększenia w dziale 854-Edukacyjna Opieka wychowawcza o kwotę 43.023 zł planu 
dotacji celowej na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze 
socjalnym; 
- zwiększenia w dziale 852 – Pomoc społeczna – o kwotę 2.000 zł wpływów z różnych 
dochodów z tytułu zwiększonych wpłat zaliczki alimentacyjnej; 
- zwiększenia wydatków w dziale 750 – Administracja publiczna o kwotę 5.000 zł na 
wynagrodzenie dla pracownika w księgowości zatrudnionego na czas zastępstwa; 
Do projektu uchwały wraz z przedstawionymi autopoprawkami nie zgłoszono zapytań. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy po uwzględnieniu autopoprawek pod głosowanie. 

 



 10 

Na 15 radnych uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
- w sprawie nadania nazw ulic we wsi Popowo Kościelne 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przedmiotem uchwały jest nadanie nazw ulic na nowopowstającym osiedlu domków 
jednorodzinnych. Wczoraj wpłynął do Rady Gminy wniosek od mieszkańców „z tyłu sklepu” 
w Popowie, którzy proponują aby ten odcinek drogi nazwać ulicą Brzozową lub Półwiejską. 
Brzozowa już jest na nowym osiedlu, więc będzie Półwiejska. Jeśli tak chcą mieszkańcy tej 
strony, bo drugiej strony nigdy nie będzie w związku z czym powinniście państwo wyrazić 
zgodę i to zatwierdzić” 
- Przewodnicząca Rady – „uważam, że przy tej uchwale najwięcej mają do powiedzenia 
mieszkańcy. Jeśli taka jest ich wola i zaproponowali takie nazwy ulic więc Rada tylko może 
wyrazić zgodę. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 13 
do protokołu. 
 
- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. W przedmiotowej uchwale na 
ostatniej sesji pomyłkowo nie wpisano 2 działek, które były w załączniku graficznym do 
uchwały w związku z czym należy to sprostować i jeszcze raz podjąć uchwałę a poprzednią 
uchylić. Ponadto wnioskuję aby do zmiany studium przyjąć pas drogowy z ul. Pocztowej z 
tyłu za chlewnią, za zbiornikami do ul. Gnieźnieńskiej po to żeby stanowiło to alternatywną 
drogę dojazdu do firmy paszowej de HEUS. 
- radny Rodzewicz – „tam trzebaby zabezpieczyć teren przynajmniej na łuki”; 
- Wójt – „to jest pas 20 metrów. To jest traktowane jako droga jezdna. Nie wiadomo czy 
Agencja przekaże gminie 20 metrów ? 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Na 15 radnych uchwała w 
głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 14  do protokołu. 
 
- w sprawie zmiany uchwały Nr IV/36/2003 Rady Gminy Mieścisko z dnia 20 lutego 2003 r. 
w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu gminy. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 15 
do protokołu. 
 
- w sprawie „Programu współpracy Gminy Mieścisko z organizacjami pozarządowymi oraz z 
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2012” 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 
Nowością jest, że w uchwale muszą być wyszczególnione kwoty na poszczególne zadania: 
Wójt – wnioskował o przeznaczenie na ochronę zdrowia kwoty 5 tys.zł. 
Radni przychylili się do wniosku Wójta i ją zaakceptowali. 
Czyli łącznie na współpracę z organizacjami pozarządowymi przeznacza się kwotę 28 tys.zł. 
Ta kwota zostanie ujęta w projekcie budżetu Gminy na 2012 rok. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  Nr 16 
do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Gminy o godz.14.00 ogłosiła 20-minutową przerwę. 
Po przerwie obrady zostały wznowione. 
Wójt  poinformował o liście otrzymanym od Państwa Sonntag z Scharnebeck w którym 
dziękują za wszystko co od naszej gminy otrzymali i przekazują na oddział przedszkolny w 
Bibliotece 50 EURO i 50 zł.Wójt przekazał ten dar Pani Dyrektor Gminnej Biblioteki 
Publicznej. 
Następnie Wójt udzielił odpowiedzi na zgłoszone interpelacje: 
- w sprawie studzienek – „przekażemy Zarządowi Dróg Wojewódzkich”; 
- P.Szudrowiczowi – „dziękuję za informację o wyrwie i musimy ją zabezpieczyć, podobnie z 
chodnikiem o którym mówił P.Rojewski” 
-  do GPZ – „zrobiliśmy drogę. Oni zobowiązali się wyrównać. Podobnie jak zrobiono ładną 
drogę do zbiornika z gazem”; 
- P.Kapczyńskiej – odnośnie gazyfikacji. Dzisiaj zgłosił się do mnie Pan, który od 
poniedziałku będzie kopał …..” 
Ponadto Wójt poinformował, że w ubiegłą sobotę podpisał umowę z nową Panią stomatolog 
na dzierżawę pomieszczeń w Ośrodku Zdrowia „Trwają prace przygotowawcze.28 listopada 
ma być montaż urządzeń. Jestem w stałym kontakcie z NFOZ, żeby jeszcze w grudniu tego 
roku rozpisać kontrakt”; 
 
Adn. 14 
 
 Przewodnicząca Rady przedstawiła informację o złożonych oświadczeniach 
majątkowych przez radnych Rady Gminy Mieścisko za rok 2010. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 17 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że oświadczenia majątkowe zostały przekazane do 
Urzędu Skarbowego i nie wpłynęła jeszcze odpowiedź z analizy oświadczeń. 
Ponadto przedstawiła informację Wojewody Wielkopolskiego o złożonych oświadczeniach w 
terminie przez Wójta i Przewodniczącą Rady w których nie stwierdzono nieprawidłowości. 
Wójt Gminy przedstawił informację o złożonych oświadczeniach przez kierowników 
jednostek organizacyjnych oraz pracowników wydających z upoważnienia Wójta decyzje. 
 
Adn. 15 – Wolne głosy i wnioski 
 
Na wstępie Przewodnicząca Rady przedstawiła pisma, które napłynęły w ostatnim czasie na 
jej ręce: 

1) od Wielkopolskiej Kapituły Certyfikującej  o wyróżnieniu Zakładu Aktywności 
Zawodowej w Gołaszewie certyfikatem „Zakup prospołeczny” i uzyskaniu licencji i 
prawa posługiwania się promocyjnym znakiem jakości; 

2) od senatora – elekta R.P Mieczysłąwa Augustyna podziękowanie za oddanie głosu 
podczas ostatnich wyborów parlamentarnych z deklaracją współpracy; 

3) od Polskiego Czerwonego Krzyża w Wągrowcu o zaprezentowanie na sesji Rady 
dorobku PCK; 

 
z kolei zabrał głos P.Ryszard Sadłowski – delegat do Powiatowej Izby Rolniczej, który 
podzielił się kilkoma przemyśleniami: 
1) w związku z nowymi przepisami weterynaryjnymi odnośnie ubojów. Wyraził obawę, że 
największym zagrożeniem może być, że ludzie przestaną badać mięso; 
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2) wyraził obawę o skuteczność egzekwowania opłat targowych w przypadku artykułów 
pierwszej potrzeby, jak np. chleb. W wielu wsiach zamknięto sklepy bo im się nie opłacało. 
Teraz jak zaczniemy ścigać tych co przyjeżdżają to obawiam się, że mieszkańcy sami będą 
musieli jeździć do sklepu oddalonego o 5 km; 
3) była opinia Izby o cenie żyta do podatku rolnego. Izba była na tak bo to jest rzeczywiście 
obniżenie od maksymalnej. Ja z tą procedurą nigdy nie zgadzałem się. Zawsze trzeba jeszcze 
powiedzieć o ile jest podwyższenie w stosunku do roku ubiegłego. Jest to wzrost o 57%.Zeby 
jeszcze to żyto było po tej cenie i żeby za tę cenę rolnik mógł sprzedać. Wiadomo, że były 
przymrozki i plony były niskie dlatego jest cena, a nie ma żyta; 
4) uczestniczyłem w komisji ds. szacowania strat. Uważam, że Komisja swoją pracę 
wykonała rzetelnie. Na przyszłość działanie takiej komisji mija się z celem, bo nikt nie bierze 
pod uwagę ani opinii Izby Rolnej, ani Ośrodka Doradztwa Rolniczego. Wykonuje się ogrom 
pracy, a efekt jest żenujący. Moim zdaniem było to działanie przedwyborcze”; 
- radny Rojewski -  ja na komisjach zadałem pytanie dlaczego Izba cenę 56 zł zaopiniowała 
pozytywnie, a teraz mówi się, że jest za wysoka. Rolnicy mówią, nie 56 zł, a 50 zł”; 
- P.Sadłowski – „Izba jeśli jest obniżenie to musi zaopiniować  pozytywnie, chociaż mamy 
naprawdę mieszane uczucia co do ceny. Nieprawda jest, żeby Izba była zainteresowana 
wyższą ceną z uwagi na 2% odpis”; Decyzja Rady nie jest wiążąca. Rada podejmie decyzję 
taką jak chce”; 
- radny Rojewski – 
1) „lampa na ul. Nowej na zakręcie przy MIKOROLU nie świeci. Jest tam bardzo głęboki 
rów. Dużo ludzi tam przechodzi i oni prosili żeby tę uwagę przekazać”; 
2) „mamy pięknego „ORLIKA” – proszę powiedzieć jak on będzie otwarty, w jakim sezonie? 
Patrząc to mamy ORLIKA, stadion, Dom Kultury, boisko do tenisa, fitness, a może stworzyć 
z tego wszystkiego Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji i wtedy tych 3 instruktorów 
opanowałoby to. Może to wszystko powiązać żebyśmy mogli co robić w okresie jesieni, 
zimy. Możnaby to wszystko wykorzystać i ruszyć na wioski. Stworzyć ligę. Obawiam się, że 
to będzie cieszyło przez pewien czas. Wydaje mi się, że dużo zależy od ludzi, którzy będą to 
prowadzili. 
- Przewodnicząca Rady – „wszystkim nam zależy żeby obiekt był wykorzystany”; 
- P.Czesława Wieczorek – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Mieścisku -  
poinformowała, że bardzo popularny stał się fitness. Zajęcia odbywają się już od rana do 
godz.19.00.Poza tym przychodzą po szkole dzieci i mogą pograć w bilarda. Nie robimy 
niczego na zasadzie żeby czekać. Wcześniej uzgadniamy terminy zajęć. Jest tenis, bilard i 
fitness. 
- P.Patelski – sołtys wsi Pląskowo – „pytanie do radnych rolników czy są zainteresowani 
rowami melioracyjnymi .Rośnie na nich bardzo wysoka trawa, że woda nigdy nie zejdzie z 
pół. Może w przyszłości być tak jak na południu kraju”; 
- Wójt – „w kwestii ORLIKA – zatrudnieni trenerzy muszą sobie  organizować rozgrywki. 
Myśmy rozpisali konkurs na te osoby i im się przyglądamy. ORLIK będzie czynny do końca 
listopada. Jest czynny od 16.00 dlatego, że do południa mają to wykorzystywać szkoły. 
Natomiast w soboty i niedzielę jest czynny od rana. LZS jest od tego żeby samo się rządziło. 
Ja każdemu pomagam. Prawdą jest, że mamy tyle obiektów, boiska, świetlice są już prawie w 
każdej wsi. Niestety będzie w przyszłości musiała powstać instytucja, najprawdopodobniej 
będzie to spółka sportowa w Mieścisku, która tym wszystkim będzie zajmowała się”; 
- radny Graczyk – „firma de HEUS robiąc modernizację w pewnym stopniu już zniszczyło 
naszą drogę powiatową. Były małe wyrwy, są większe. Chodzi o naprawę uszkodzonego 
połączenia drogi Gorzewo – na Gołaszewo i przejazdu za Gorzowem. Jeśli te uszkodzenia nie 
naprawia to może dojść do tego, że cała droga zostanie przerwana. Prosił aby Dyrektorowi 
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PZD przekazać ten newralgiczny odcinek. Tam przejeżdżaj duże samochody do stawianego 
GPZ w Piastowicach. 
W odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że Dyrektor PZD i Wicestarosta wizytowali ten odcinek drogi. 
Po zakończeniu budowy ma być po prawej i lewej stronie parking. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji i punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła X sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
 
   Protokółowała:     Przewodniczyła sesji: 
 
Inspektor ds. obsługi organów    Przewodnicząca Rady 
Gminy 
 
       /Wiesława Kujawa/     /Elżbieta Kapczyńska/ 
 

 

 


